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Karlova univerzita chce dobudovat kampus na pražském Albertově. Přírodovědecká fakulta chystá v nedokončeném
areálu z počátku minulého století výstavbu dvou nových komplexů. Na místě nynějších provizorních objektů mají vyrůst
budovy Biocentra, určeného k výuce i zapojení vědců do mezinárodních výzkumných projektů, a Globcentra pro studium
globálních změn.
"Náklady na vybudování obou center převýší miliardu korun," řekl deníku E15 proděkan Přírodovědecké fakulty Jiří
Zima. O zdrojích financování fakulta teprve jedná. "Určitě se na nich bude podílet univerzita, ale budeme potřebovat
ještě další peníze od státu," uvedl Zima. Spolufinancování z fondů Evropské unie bude v tomto případě složitější než u
výstavby jiných vědecko-výzkumných pracovišť, jako je aktuálně například Biotechnologické a biomedicínské centrum
Akademie věd a Univerzity Karlovy (BIOCEV) ve středočeském Vestci. "Získat evropské dotace v Praze, která se řadí
k bohatším regionům, je trochu problém," dodal Zima.
Prostory v nových centrech by měly kromě přírodovědných oborů využívat také 1. lékařská fakulta a Matematicko-
fyzikální fakulta. Pro budovu Globcentra, kde bude i menza, se počítá s kapacitou přes tisíc zaměstnanců a zhruba 850
studentů. Objekt Biocentra má sloužit šesti stovkám vědců a pedagogů a přibližně stejnému počtu studentů.
Lékařská i Přírodovědecká fakulta si už několik let stěžují na nedostatek prostor. Zvažovaným řešením byla výstavba
zcela nového univerzitního kampusu mimo centrum města. Koncept nového územního plánu počítá s touto možností
například v lokalitě Dívčí hrady v Praze 5. Druhou variantou byla dostavba a rozšíření stávajícího areálu na Albertově,
kde mají vysokoškolská pracoviště tradici. Tato varianta na akademické půdě zatím zvítězila. Univerzita se v Praze v
minulých letech soustředila hlavně na rekonstrukce a opravy svých historických budov. Nová výstavba na Albertově je
naplánována na rok 2012 a měla by trvat zhruba pět let.
Výstavbu kampusu dokončila minulý měsíc Masarykova univerzita v Brně. Do moderních pavilonů více než za pět
miliard korun se přestěhovaly rovněž hlavně přírodovědné a lékařské obory. Vysokoškolské městečko buduje také
Univerzita Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem. Kampus ve starém areálu ústecké Masarykovy nemocnice
má být dokončen v roce 2013. Investice do výstavby moderních výukových a vědeckých prostor má vyjít téměř na půl
miliardy korun, většina je hrazena ze státního rozpočtu, část peněz získá univerzita z dotací Evropské unie.


